

Referat af bestyrelsesmødet i Riisvangens Fællesråd
Mandag den 26. august 2024 kl. 19.00-21.00
Ny Tjørnegade 28

Til stede: Steffen, Jan, Bodil, Agnete, Peter, Eva, Kirstine
Afbud: Mikkel (suppleant)

1. Valg af dirigent og referent

Jan dirigerer, og Peter skriver referat

2. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt

3. Referatet fra bestyrelsesmødet den 19. juni 2024

Referaterne fra foråret er nu kommet på hjemmesiden. De færdige referater lægges op i pdf-format.

4. Kommunalt tilskud kr. 10.000

Pengene er bevilget af kommunen, men endnu ikke indgået på vores konto. Beløbet er det samme som sidste år.

5. Netværksmøde for Fællesråd, drøftelse af Samarbejdsaftalen mellem Aarhus Kommune og de enkelte Fællesråd

Jan berettede om de seneste forviklinger. Midtbyforum vil gerne samarbejde med fællesrådene, men disse er ikke interesserede, da det giver en amorf struktur. Den gamle, 'officielle' arbejdsgruppe har indkaldt til møde den 17/9 i Hjortshøj, dog tilsyneladende uden Kommunens deltagelse. Agnete og Jan deltager. Imens har Michael Poulsen og andre 'som privatpersoner' foreslår et andet arrangement med en anden dagsorden, hvilket synes at undergrave den hidtidige arbejdsgruppe og dens arbejde. Vi kan ikke komme videre, før Kommunen melder ud, hvad den tænker sig som ramme for samarbejdet. Det vil vi meddele Michael Poulsen og hans gruppe som svar på deres henvendelse.

6. Randersvej 164

Peter har fået skrevet til kommunen i sommerens løb, men vil gøre det snarest. Jan orienterede i den forbindelse om udviklingen på Bøgegade-grunden, hvor et næsten færdigt projekt desværre er snublet på målstregen, så man igen er slået tilbage til nul.

7. Æblelaug

Der har været møde i lauget den 22. august. Der ligger referat af mødet her:

<https://riisvangenfaellesraad.dk/wp-content/uploads/2024/08/Referat-220824-aeblemost.pdf>

Martin Tygstrup har inviteret fællesrådets medlemmer til tre presninger (over i alt fem dage) i efteråret. Vi skal gerne have en hvervekampagne-flyer klar til uddeling. Kirstine laver udkast, som sendes til bestyrelsen med en høringsfrist.

8. Foreningens økonomi og medlemstal

Steffen fortalte, at vi har 126 medlemmer (det er plus fire siden sidst), hvilket er udmærket i lyset af, at Randersvej-planerne synes at ligge brak.

9. Emner til foredrag og planlægning heraf

Agnete foreslår, at vi starter med et møde i Folkehuset om tyverisikring med Nabohjælp/Tryk-fonden, kombineret med en reklame for Fællesrådet, kombineret med rekruttering til mosterilaugget, grønne initiativer osv. Vi kan hente inspiration fra Trøjborg Fællesråd, jf. deres mange initiativer på deres Facebook-sider.

Vi har også hørt fra Rasmus Ejrnæs, som tilbyder at komme gratis, hvis vi laver et større planteprojekt med vilde planter. Problemet er, at vi skal have kommunens eller andre fællesarealejeres tilsagn til et sådant projekt. Steffen foreslog, at man kan undersøge muligheden for at blomsterbesmykke støjvolden mod Vejlbj Ringvej.

Vi har også tilsagn fra Aarhus Vand, som vi valgte at starte efterårets program med. Arrangementet bliver den 3. oktober, hvor vi kan få Folkehuset. Det kombineres med en promovring af vores grønne projekter. Næste og nok sidste arrangement i efteråret bliver Aarhus Fremad engang i november.

10. Festugearrangementet

Vores opgave er at komme med mærkesager, billeder osv. til en poster, der kan vises frem udendørs. Jan har lavet et fint udspil, som vi supplerer med før-og-efter-billeder af Nordbjerg.

11. Samarbejde med områdets andre stakeholders / Interessenter

Vi har dækket emnet under punkt 9, jf. Aarhus Fremad m.v.

12. Eventuelt

Støtte fra fonde f.eks. Realdania kræver en konkret, gennemarbejdet ide.

13. Næste møde

Afholdes hos Peter den 12.9. kl. 19. Mødets hovedemne bliver planlægningen af arrangementet med Aarhus Vand.